
Unde vor fi amplasate, azi,
radarele Poliţiei Rutiere
16 mai 2016 9:00
La nivelul judeţului Constanţa, polițiștii Serviciului Rutier
au reținut 37 de permise de conducere pentru depășirea vitezei
regulamentare, conform OUG 195/2002.

Astfel, la data de 15.05.2016, oamenii legii au reținut 37 de
permise de conducere, 23 de șoferi depășind viteza legală cu
peste 50 – 60 km/h, 8 conducători auto fiind depistați cu
peste 60 – 70 km/h, 4 șoferi depașind viteza legală cu peste
70 km/h, unul a fost depistat cu viteza de peste 80 km/h şi un
altul a depăşit viteza legală cu peste 90 km/h.

Astăzi, poliţiştii Serviciului Rutier Constanța acționează în
scopul  prevenirii  accidentelor  rutiere  cauzate  de  viteza
excesivă, aparatele radar din județ urmând a fi amplasate pe
următoarele tronsoane: Drum Naţional 2A: Constanţa – Hârşova
de  la  km  198  la  km  166,  între  orele  09.00-  14.00;  Drum
Naţional 39: Constanţa – Mangalia de la km 5 la km 42, între
orele 14.00- 22.00; Municipiul Constanţa: bulevardul Mamaia,
bulevardul  1  Mai,  bulevardul  I.C.  Brătianu,  bulevardul
Alexandru Lăpuşneanu şi şoseaua Mangaliei, între orele 06.00 –
09.00 şi 22.00– 06.00.

George  Trandafirescu,
Partidul M10 Limanu: ” Am o
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capacitate mare de muncă și o
ură  teribilă  față  de  cei
corupți!”
16 mai 2016 9:00
Membru al echipei Partidului
M 10 Limanu și candidat la
funcția de consilier local,
George  Ionuț  Trandafirescu
este  un  tânăr  ambițios,
interesat  de  zona  în  care
își are domiciliul pe care
și-o  dorește  cât  mai
înfloritoare.

În interviul de mai jos, vă prezentăm care sunt soluțiile pe
care  le  are  în  vedere  împreună  cu  ceilalți  colegi  ai
Partidului M 10 Limanu pentru continuarea dezvoltării zonei 2
Mai – Limanu – Vama Veche.

– Spune-mi câteva lucruri despre tine.

– Sunt din Limanu, am 33 de ani, sunt căsătorit și am 2 copii.
De  profesie,  sunt  economist.  Am  absolvit  Facultatea  de
Management  Financiar  –  Contabil,  din  cadrul  Universității
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”Spiru  Haret”  Constanța  cu  media  9.89  și  masteratul  în
Contabilitatea, Controlul și Evaluarea Afacerilor. În prezent,
ocup funcția de Șef al Compartimentului Financiar din cadrul
SN 2 Mai Mangalia. În paralel cu această profesie, sunt atât
antrenor de Jiu Jitsu Brazilian, cât și competitor, reușind
chiar  în  acest  an  să  îmi  adjudec  titlul  de  Vicecampion
European 2016. Sunt o persoană dinamică, corectă, cinstită și
căreia îi place să se implice în cadrul comunității. Am o
capacitate mare de muncă, de mobilizare a celor din jur și o
ură teribilă față de cei corupți.

– Când ai intrat în politică și de ce ai făcut acest pas?

– Am intrat în politică în anul 2006 ca și membru al PLD, însă
după 2 fuziuni, ce au avut loc în ultimii 10 ani, nu m-am mai
regăsit în noul partid. Proiectele pe care le doream puse în
practică pentru cetățeni, nu mai puteau fi aplicate și acest
lucru m-a determinat să demisionez. Dezamăgit, am vrut să
candidez independent, însă mi-am dat seama că pentru a putea
reprezenta cetățenii și a le rezolva problemele era nevoie de
o echipă. Atunci am luat contactul cu Partidul M10, un partid
tânăr,  ce  luptă  contra  sistemului  corupt.  Unul  dintre
fondatorii acestui partid nu este nimeni alta decât Monica
Macovei, singura care a tras un semnal real de alarmă după
1989 și a înființat Departamentul Național Anticorupție, DNA.

 – Ce ți-ai propus pentru locuitorii zonei Hagieni – Limanu –
2 Mai – Vama Veche?
 – Pentru locuitorii comunei Limanu mi-am propus în primul
rând, pe lângă susținerea proiectelor din platforma program a
candidatei  noastre,  doamna  de  nota  10,  Fevronia  Liliana
Enacache o mai mare transparență a consiliului local și o
comunicare continuă cu cetățenii. În acest sens, voi face un
birou separat de Primărie, unde alături de colegii mei vom
ține  audiențe  și  vom  centraliza  în  permanență  problemele
locuitorilor,  pentru  a  le  putea  prezenta  în  ședințele  de
consiliu. De asemenea, grupul nostru de consilieri va filma
toate ședințele și le va posta în mediul online. Nu este



posibil ca majoritatea consilierilor să dezbată în ședințe
numai  problemele  lor  sau  ale  prietenilor  și  să-și  acorde
terenuri,  autorizații  fără  fundament  etc.,  în  timp  ce
proiectele  pentru  comună  sunt  lăsate  uitării.

  – De ce este importantă prezența tinerilor în politică?
  – Atât la nivel local, cât și național, este necesară
implicarea noastră, a tinerilor în politică. Noi suntem cei
care trebuie să reformăm clasa politică și care să aducem o
concepție nouă și o viziune modernă. Este datoria noastră să
fim acea gură de oxigen atât de necesară unei țări asfixiate
de caracatița grupurilor de interese.

 – Care sunt problemele zonei?

– Infrastructura insuficientă, lipsa unei promovări agresive a
întregii zone turistice, dar și lipsa unor locuințe pentru
tineri. Nu în ultimul rând, tinerii au nevoie de locuri de
muncă permanente, nu doar de servicii sezoniere pe care le
desfășoară doar 2 – 3 luni pe an.

36  de  permise,  reţinute  de
poliţiştii  rutieri
constănţeni într-o singură zi
16 mai 2016 9:00
Ieri, autospecialele de poliţie dotate cu aparatura radar, din
cadrul  Serviciului  Rutier  Constanţa,  în  scopul  prevenirii
accidentelor  rutiere  cauzate  de  viteza  excesivă,  vor  fi
amplasate pe următoarele zone:

–  Drum Național 2A: Constanţa – Hârșova – km 205 – 170, orele
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09.00- 14.00;

–  Drum Național 39: Constanţa – Mangalia – km 12- 40, orele
14.00- 22.00;

–  Municipiul Constanţa: bulevardul Mamaia, bulevardul 1 Mai,
bulevardul I.C. Brătianu, bulevardul Alexandru Lăpușneanu și
șoseaua Mangaliei, orele 06.00- 09.00 și 22.00- 06.00.

Anterior, au fost reţinute un număr de 36 permise de conducere
astfel:

– pentru depăşirea vitezei legale cu peste 50 – 60 km/h – 21
conducători auto;

– pentru depăşirea vitezei legale cu peste 60 – 70 km/h – 10
conducători auto;

–  pentru  depăşirea  vitezei  legale  cu  peste  70  km/h  –  5
conducători  auto,  viteza  maximă  înregistrată  de  aparatele
radar fiind de 175 km/h.

Directorii  grădiniţelor  din
judeţ,  prezenţi  la  Cercul
Pedagogic  Metodist  de  la
Mangalia
16 mai 2016 9:00
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ai unităţilor de învăţământ preşcolar din judeţul Constanţa au
participat,  la  Club  Nautic  Mangalia,  la  Cercul  Pedagogic
Metodist, organizat de Grădiniţa nr. 3 din localitate. Pe
lângă cadrele didactice preşcolare ce au răspuns invitaţiei
organizatorilor, la eveniment au mai participat oficialităţi
locale,  alături  de  Inspectorul  Învăţământ  Preşcolar  prof.
Irinela Nicolae.

Tema  aleasă  s-a  numit  „Parteneriatele  Educaţionale
Interjudeţene,  Naţionale  şi  Internaţionale“,  iar  în  cadrul
întâlnirii au fost prezentate experienţele concrete pe care
Grădiniţa nr. 3 le-a avut cu partenerii din toate domeniile de
activitate,  începând  cu  familiile,  administraţia  publică
locală, instituţiile de cultură şi de cult, sindicate, ONG-
uri,  agenţi  economici.  Potrivit  directorului  grădiniţei
organizatoare, prof. Gela Ivaşcu, unitatea pe care o conduce
este una foarte mare, lucru care i-a facilitat încheierea de
parteneriate la nivel local, dar şi peste hotare: „Grădiniţa
nr. 3 are 300 de copii şi peste 25 de cadre didactice. Suntem
o instituţie importantă din acest punct de vedere şi, astfel,
am putut relaţiona cu grădiniţe din judeţ, din ţară, dar şi de
peste hotare, cu care avem încheiate parteneriate. Mulţumesc,
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pe această cale, Asociaţiei de Părinţi din cadrul Grădiniţei,
precum  ş  tuturor  instituţiilor  publice,  ONG-urilor,
instituţiilor  de  cultură  şi  de  cult,  medicilor,  agenţilor
economici şi, nu în ultimul rând, partenerilor media, care
sunt  alături  de  copii,  cadre  didactice  şi  părinţi  ai
grădiniţei noastre, a declarat, pentru „Ediţia de Sud“, prof.
Gela Ivaşcu.

În cadrul dezbaterilor, profesor Dana Itu a relatat, pe larg,
modalitatea  în  care  se  derulează,  la  nivelul  grădiniţei,
parteneriatele  educaţionale  şi  care  au  fost  beneficiile,
pentru  cei  mici  în  primul  rând,  ce  au  decurs  din  aceste
relaţii: „Copiii, dar şi părinţii, au beneficiat de sfaturile
medicului  nutriţionist,  care  le-a  explicat  în  ce  constă
piramida alimentelor şi care sunt riscurile ca un micuţ să
devină  obez  din  cauza  alimentaţiei  proaste.  Am  fost  la
cabinetele stomatologice, unde copiii au fost învăţaţi cum să
îşi perie, corect, dinţii. Cu ajutorul Crucii Roşii, filiala
Mangalia,  am  putut  veni  alături  de  copiii  nevoiaşi  şi  am
învăţat ce însamnă voluntariatul, dar şi compasiunea faţă de
semenii  noştri  aflaţi  în  dificultate“,  a  arătat,  printre
altele, prof. Dana Itu, organizator al evenimentului.

Valentin  Vrabie:  „Liliana
Enacache va lua cele mai bune
decizii din funcția de primar
al comunei Limanu“
16 mai 2016 9:00
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in Vrabie să o susţină pe Liliana Enacache la Primăria Limanu
şi ce atuuri considerați că are candidata M10 din această
localitate faţă de adversarii săi politici?

Pe doamna Enacache am cunoscut-o recent și nu consider că
trebuie să ai nevoie de prea mult timp pentru a-ți da seama
că, prin atitudinea dumneaei și prin respect va putea face
față  oricărei  provocări  administrative.  Dincolo  de  acest
aspect,  doamna  Enacache  are  o  experiență  importantă  în
activitatea administrativă și cred că va lua cele mai bune
decizii din funcția de primar al comunei Limanu. Acest aspect
al experienței îl pot trece și la capitolul atuuri pe care
doamna Enacache îl are în fața colegilor săi de competiție
electorală din acest an. Liliana Enacache a dovedit că este
serioasă și asta o diferențiază de ceilalți competitor.

Care ar fi trei sfaturi pe care Valentin Vrabie i le poate da,
din punct de vedere al experienţei în administraţia publică?

Activitatea pe care o desfășor în administrația publică de
mulți  ani  mi-a  oferit  satisfacții  multiple,  dincolo  de
dezamăgirile oamenilor care nu vor fi mulțumiți indiferent ce
le-ai oferi. Totuși, cetățenii din localitatea pe care o va
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coordona  trebuie  să  reprezinte  prioritatea  zero  în  orice
acțiune pe care o va desfășura. Apoi, Educația consider că
trebuie să fie prioritară în agenda de lucru. Un copil educat
va  fi  un  cetățean  model  pentru  comunitatea  din  care  face
parte. De asemenea, i-aș mai spune doamnei Enacache să nu uite
să  aibă  grijă  de  sănătatea  oamenilor  și  să  urmeze  calea
transparenței  decizionale  în  administrația  pe  care  o  va
reprezenta.

Ce impresie v-au făcut echipa M10 Limanu și candidații la
Consiliul Local?

Încă de atunci când am întîlnit-o pe doamna Enacache, candidat
pentru funcția de primar al comunei Limanu, am înțeles că
alături de dumneaei nu vor veni decât oameni profesioniști,
oameni care vor face față oricărei provocări administrative.

Care sunt punctele forte ale zonei Limanu – 2 Mai – Vama Veche
–  Hagieni  pe  care  trebuie  să  şi  mizeze  într-o  viitoare
administraţie primarul Liliana Enacache?

Turismul sunt de părere că trebuie să constituie principala
preocupare  a  administrației  locale  din  Limanu  și  cred  că
doamna  Enacache  va  lua  cele  mai  potrivite  decizii  pentru
dezvoltarea  acestui  domeniu  de  activitate.  Astfel,  va  fi
abordat  și  un  alt  segment,  respectiv  cel  al  locurilor  de
muncă. De asemenea, cel puțin la fel de important este și
domeniul sănătății, pe care cred că doamna Enacache îl va
trata cu maximă seriozitate și profesionalism, mai ales că
localitatea pe care o va administra este una turistică.



Garda de Coastă are o nouă
conducere
16 mai 2016 9:00
Începând cu data de 13 mai 2016, prin Ordin al Ministrului
Afacerilor  Interne,  la  propunerea  inspectorului  general  al
Poliției  de  Frontieră  Române,  în  condițiile  legii,  la
conducerea Gărzii de Coastă a fost împuternicit să asigure
continuitatea  exercitării  actului  managerial,  până  la
organizarea concursului de ocupare a funcției, comisar-șef de
poliție Ionel Truşan – Împuternicit Director al Gărzii de
Coastă,  care  a  îndeplinit  funcția  de  șef  al  Centrului  de
Pregătire a Personalului Navigant Agigea din cadrul Garzii de
Coastă.

Măsura a fost dispusă având în vedere vacantarea postului ca
urmare a încetării raportului de serviciu la cerere, cu drept
la pensie, a directorului Gărzii de Coastă, comisar-șef de
poliţie Laurenţiu Costache.

Pe această cale, conducerea actuală a Gărzii de Coastă, precum
și toți cei care au avut onoarea și plăcerea să îl cunoască și
să lucreze alături de către comisar-şef de poliţie Laurenţiu
Costache, doresc să îi mulțumească pentru aportul adus în
structurile  Poliției  de  Frontieră,  să  îl  felicite  pentru
cariera deosebită și îi doresc pensie ușoară, multă sănătate,
bucurii și împliniri alături de familie!

Menţiuni  pentru  elevii
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Colegiului  Economic  la
Concursul Adolf Haimovici
16 mai 2016 9:00
Sâmbătă , 07.05.2016, a avut loc la Iaşi etapa naţională a
Concursului  de  Matematică  Aplicată  Adolf  Haimovici,  unde
elevii Colegiului Economic Mangalia, Popescu Iuliana – cls. a
XII-a (profesor îndrumător Teodorescu Nicoleta) şi Bărbulescu
Iulian – cls. a XI-a (profesor îndrumător Gheorghe Nicoleta)
au obţinut menţiuni.

Elevii premiaţi la faza naţională a concursului vor fi admişi,
fără  concurs   la  Facultatea  de  Construcţii  de  Maşini  şi
Management Industrial din Iaşi, dacă după absolvirea liceului
vor opta pentru această facultate. De asemenea, pentru anul I
de studiu, facultatea va acorda anual 16 burse profesionale
studenţilor  care,  fiind   elevi,  au  fost  premiaţi  la
Concursului  de  Matematică  Aplicată  Adolf  Haimovici.

Susținerea  morală şi financiară au fost acordate de către
echipa managerială a Colegiului Economic Mangalia, director
prof.  Simona  Raluca  Ciobănel  şi  director  adjunct  prof.
Cornelia  Tănase,  precum  și  de  către  Asociația  de  părinți
Școala copilului meu.

O parte a zonelor Mangaliei a
revenit la secţiile de votare
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„tradiţionale”
16 mai 2016 9:00
În urma sesizărilor venite la Primăria Mangalia cu privire la
modificările  aduse  delimitării  secţiilor  de  votare,  lista
acestora a fost revizuită şi afişată pe site-ul oficial al
institutiei. Eroarea iniţială a a constat în faptul că, de
exemplu, o parte a cetăţenilor din zona T.S. Saveanu, Albatros
şi Sirenei, care, în mod tradiţional votau la Şoala nr. 2, ar
fi urmat să îşi exprime opţiunea electorală la ECO GOLD, adică
la circa un kilometru distanţă de locuinţele lor. Mai mult,
cei din jurul ECO GOLD ar fi urmat să se deplaseze la Şcoala
nr. 1.

În cele din urmă, se pare că a fost vorba despre o eroare de
redactare, care a fost remediată. Astfel, cetăţenii de pe
străzile sus amintite vor vota tot la Şcoala nr. 2, cei din
Dobrogea I la sediul ECO GOLD, iar la Şcoala nr. 1, din cauza
numărului foarte mare de votanţi din zonă – peste 3.000 – s-a
luat decizia înfiinţării unei a treia secţii electorale.

Tot o a treia secţie de votare, de data aceasta la Fundaţia
pentru Tineret Mangalia (intrarea laterala), va primi votanţii
din zona Barăci – Cămin GOLD şi o parte a Coloniştiului. Din
cauza faptului că locuinţa din Blocul A01, care găzduia, de
ani de zile, secţia de votare pentru Barăci a fost repartizată
printr-o hotărâre a Consiliului Local unei familii, în zonă nu
a mai putut fi organizată o astfel de secţie, aceasta fiind
mutată la Fundaţia pentru Tineret.

O altă modificare a avut loc în ceea ce îi priveşte Strada Ion
Creangă,  ai  cărei  cetăţeni  vor  vota,  cu  toţii,  la  Liceul
Callatis. În acelaşi timp, o parte a celor ce votau la Liceul
Callatis, locuitori de pe strada Rozelor, îşi vor exprima
opţiunea electorală la Grădiniţa Callatis.

Însă, mai multe amănunte despre repartizarea, pe fiecare bloc,
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a secţiilor de votare, puteţi obţine fie accesând mangalia.ro,
fie direct la sediul primăriei, unde au fost afişate listele
cu secţiile de votare şi delimitarea acestora.

Cupa „Blue Danube” la Kung-Fu
are loc la Pechea
16 mai 2016 9:00
Duminică 15.05.2016, în localitatea Pechea din judeţul Galaţi,
se va organiza Cupa „Blue Danube” la Kung-Fu, la probele de
„Tuishou”  (Mâini  lipicioase),  „Erjie-Gun  Fight”   (luptă
sportivă  cu  bastonul  cu  două  segmente)  şi  „Total-Contact-
Fighting” (luptă sportivă cu contact), la individual.

Categoriile de vîrstă sînt următoarele: copii 4-5 ani, 6-7
ani, 8-9 ani, 10-11 ani, mini-cadeţi 12-13 ani, cadeţi 14-15
ani, juniori 16-17 ani şi seniori 18-34 ani,  la feminin şi
masculin.

Din judeţul Constanţa vor participa circa 35 de sportivi din
următoarele cluburi:

-CS „Marea Neagră” Constanţa.

-CSU „Neptun” Constanţa.

-CSA „Axiopolis-Sport” Cernavodă.

-CS „Noua Generaţie” Mangalia.

-CS „Shaolin Callatis” Mangalia.

Programul Cupei:

-11.00-11.10: Deschiderea oficială.
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-11.10-11.30: Demonstraţii de Kung-Fu şi meciuri demonstrative
de box.

-11.30-13.30: Meciuri la „Tuishou” şi „Erjie-Gun Fight”.

-13.30-14.00: Pauza de masă.

-14.00-17.30: Meciuri la „Total-Contact Fighting”.

-17.30-18.00: Festivitatea de premiere.

<Participăm  la  această  cupă  cu  cei  mai  buni  sportivi,
practicanţi de Kung-Fu, din cele cinci cluburi constănţene,
pentru ai menţine într-o formă bună, avînd în vedere că din
luna iunie vor fi organizate campionatele naţionale. În plus,
în  Galaţi  şi  Brăila  avem  cluburi  puternice,  cu  sportivi
valoroşi, care vor crea probleme sportivilor noştri şi sperăm
că vor fi meciuri spectaculoase.

Dorim să obţinem rezultate bune şi foarte bune la toate cele
trei probe. Cupa este organizată cu sprijinul Consilului Local
şi al Primăriei Pechea, care au dat dovadă de deschidere şi
interes  faţă  de  această  Cupă>,  ne-a  declarat  dr.  Florin
Iordănoaia, Shifu 6 Duan Kung-Fu.

RAJA inaugurează la Cernavodă
o staţie nouă de pompare
16 mai 2016 9:00
De la demararea la nivel naţional a Programului Operaţional
Sectorial MEDIU, SC RAJA SA s-a implicat în mod semnificativ
în absorbţia fondurilor europene, prin derularea de proiecte
care  să  asigure   îmbunătăţirea  standardelor  de  viaţă  ale
populaţiei şi de protecţie a mediului.
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Printre investiţiile derulate se regăseşte şi Contractul CL24
– “Stație de pompare nouă, extindere aducțiune și rețea de
canalizare și bazin de egalizare nou – orașul Cernavodă”. În
cadrul acestui proiect s-a realizat o conductă de alimentare
cu apă potabilă a zonei din sursele de subteran din Medgidia,
conductă ce are o lungime de peste 20 kilometri. Prin această
investiţie, cetăţenii oraşului Cernavodă beneficiază de apă de
cea mai bună calitate, extrasă din surse de subteran, de la o
adâncime de peste 200 metri. Pe lângă conducta de aducțiune de
la Medgidia, la nivelul sistemului de alimentare cu apă a fost
construit și un bazin de înmagazinare, cu capacitatea de 1.000
mc, ce va asigura continuitatea serviciului în cazul apariției
unor avarii. Programul a cuprins și extinderea sistemului de
canalizare pe o lungime de peste 5 km.

Festivitatea de inaugurare a proiectului va avea loc vineri,
13 mai 2016, ora 10,30, la Stația de Pompare Apă Potabilă
situată la ieșirea din satul Ștefan cel Mare, comuna Saligny.

 

Noaptea Muzeelor la Mangalia
16 mai 2016 9:00

https://editiadesud.ro/noaptea-muzeelor-la-mangalia/


Uite zidul, nu e zidul…!
16 mai 2016 9:00
În cursul acestei dimineţi au fost înlăturaţi circa doi metri
din zidul de pe Aleea Teilor, care a stârnit atâta vâlvă la
nivelul  întregii  ţări.  Motivul  încă  nu  a  fost  oferit  de
administraţia publică locală, dar aşteptăm să vedem dacă şi
restul edificiului va cădea răpus de buldozerele celor care l-
au ridicat de la bun început.
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9  MAI,  o  zi  încărcată  de
semnificații
16 mai 2016 9:00

de E.C. Ninu

În   ciuda  faptului  că  nu  s-a
întreprins nimic oficial pentru
derularea  festivității  acestei
sărbători, ziua de luni, 9 MAI
2016, a adunat, la „Monumentul
Eroilor”  din  Piața  Republicii,
membrii  și  simpatizanții
CULTULUI EROILOR, constituiți în
Subfiliala Mangalia a Asociației

Naționale CULTUL EROILOR „Regina Maria” și „Cultul Eroilor”
Mangalia.

Un grup de circa 25 de persoane, de vârste diferite, mergând
de la cei 4 ani, ai nepoțelului unui martir al Revoluției din
Decembrie  1989,  până  la  cei  98  de  ani  ai  „veteranului
veteranilor  de  război”,  dl  Jarcalete  Dumitru.

O mână de oameni, o coroană de flori!

Mustind din prea plinul ei, această clipită de eternitate ne-a
încărcat sufletește și ne-a revigorat spiritul.

Să poți purta pe umerii plăpânzi nu Pământul, precum Anteu, ci
întregul Univers a fost senzația care nu se uită. Și toți am
conștientizat-o, păstrând-o, tainic, într-un ungher al inimii.

            O mână de oameni, o coroană de flori!

            Cum să lipsești de la un astfel de eveniment, în
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care istoria ne dezvăluie nouă, celor aleși, ceva din tainele
ei?

            „Câți ca voi!” ar putea cineva să exclame, ironic.

            „Câți ca noi?”, am prelua noi, în replică, mândri
și interogativ, laitmotivul. Căci, totuși, am fost martorii
unei „ore astrale a omenirii”  (St. Zweig).

 

Membri și simpatizanți ai celor două asociații, ANCERM și
ACEM, ne-am dat întâlnire la tripticul „Monumentul Eroilor”
(inaugurat la 9 Mai 2008 !), alcătuit din  „Poarta Luminii”,
„Altarul” și „Înălțarea”, ultimului component așezându-i, cum
se obișuiește, în ultimul timp, și coroana noastră de flori.

Despre covârșitoarea importanță a Zilei de 9 Mai a vorbit, la
început,  semnatarul  acestor  rânduri,  punctând  SEMNIFICAȚIA
RELIGIOASĂ  („Paștele  Blajinilor”),  dar  și  cele  TREI
SEMNIFICAȚII ISTORICE (1.-anunțarea Independenței, la 9 mai
1877, în Parlament, de către Ministrul Afacerilor Externe,
Mihail  Kăgălniceanu,  hotărâre  oficializată,  a  doua  zi  de
Principele  Carol  I  al  României;  2.-capitularea  Germaniei
hitleriste, la 9 mai 1945 (deși Occidentul o sărbătorește la 8
Mai !); 3.-Ziua Europei, fixată în Declarația „Schuman”, la 9
Mai 1950), precum și cele DOUĂ SEMNIFICAȚII LITERARE (-9 mai
1895, Lancrăm, Sebeș-Alba, ziua nașterii marelui poet LUCIAN
BLAGA; -9 mai 1918, ziua morții „poetului țărănimii”, GEORGE
COȘBUC, autorul unui sugestiv volum de poezii, „Cântece de
vitejie”, închinat Războiului de Independență). Totodată, a
fost menționat și aportul unor adevărați „eroi ai artelor”,
scriitori,  pictori,  fotografi,  sculptori  ș.a.,  care  au
eternizat, în operele lor, marile momente din lupta poporului
nostru, pentru împlinirea unor scumpe idealuri.

Domnii veterani de război Dumitru Jarcalete și Gh. Aldea au
derulat câteva secvențe ale dramaticelor momente trăite în
timpul ultimei mari conflagrații, luptele urmate de retragerea



Sevastopolului  încercuit  și,  respectiv,  bombardarea
Constanței, dezarmarea unor trupe germane, pe Valea Prahovei,
după  actul  de  la  23  Augut  1944.  Ultimul  a  observat,  cu
îngrijorare, că, în contextul unei „globalizări” în forță,
riscăm să ne pierdem identitatea națională, prin neglijarea
tradițiilor și a istoriei.

Ca membre ale Subfilialei Mangalia a ANCERM, doamnele Liana
Naum și vicepreședintele Emilia Dabu (desemnată de către Liga
Navală drept „Omul Anului 2016”) au punctat importanța acestei
zile  pentru  noi,  românii,  indiferent  de  etnie,  precum  și
succesul unor activități ale membrilor asociațiilor, invitând
la  colaborare,  armonie  și  bună  înțelegere,  ceea  ce  și
caracterizează  comunitatea  Mangaliei.

Dl col. (r) Crudu Alecu, președintele Filialei Mangalia a
Asociației  Naționale  a  Veteranilor  de  Război,  a  subliniat
aportul  veteranilor  de  război  la  scrierea  unor  pagini  de
istorie națională, mărturisind cu mâhnire că, în prezent, mai
sunt  în  viață  doar  8  membri,  dintre  care  majoritatea
nedeplasabili. De aceea, sugera d-lui, ar trebui ca, măcar
lunar, aceștia să fie vizitați de către reprezentanți ai unor
instituții locale.

Dl  D.  Jiva,  președintele  Filialei  Mangalia  a  Asociației
Naționale a Cadrelor Militare în Rezervă și în Retragere, a
mulțumit pentru invitația făcută de către asociațiile „Cultul
Eroilor”, vorbind, cu mândrie, despre reprezintanții armatei
și aportul lor nu numai pe câmpul de luptă, dar și în viața de
zi cu zi a țării. Propunerea făcută, de a acorda, lunar, câte
un ajutor veteranilor de război, a fost întâmpinată cu bucurie
de auditoriu.

Au mai participat soția martirului cpt. rg II Ion Șercăianu,
cu  nepoțelul  d-ei,  președintele  Asociației  „Victoria
Revoluției din Decembrie ’89” – dl Florin Leuce, cunoscutul
cercetător științific – dr. Sorin-Marcel Colesniuc, renumitul
pictor  mangalian  Nicolae  Găgeanu,  reprezentante  ale



Ansamblului  Folcloric  „Litoral”,  cu  frumoasele  lor  costume
naționale, cadre didactice, precum dna Ibolya Negoiță, d-ei
însăși vicepreșetinte al celor două asociații reprezentate,
totodată, și de către dnii GH\heorghe Crăciun, Cornel Soare,
Romulus  Țicu,  alături  de  atâția  alții,  veniți  să  susțină
ștafeta comemorării celor care au făurit istorie.

Ca reușita acestui moment să fie cât mai mare, ne-am bucurat
de prezența profesională a dlui Ionel Rugea, de la ”Mangalia
TV”,  care,  dând  curs  invitației  noastre,  ne-a  imortalizat
trăirile, așa cum a făcut-o, de altfel, și dl Marcel Almăjanu,
de la „MangaliaOnline”.

Mesajul final au fost versurile „poetului nepereche” Mihai
Eminescu,  dintr-un  cunoscut  și  nemuritor  poem  romantic  de
junețe:

„Ce-ți doresc eu ție, dulce Românie,

            Țara mea de glorii, țara mea de dor?

            Brațele nervoase, arma de tărie,

            La trecutu-ți mare, mare viitor.

            Fiarbă vinu-n cupe, spumege pocalul,

            Dacă fiii-ți mândri aste le nutresc,

            Căci rămâne stânca, deși moare valul,

            Dulce Românie, asta ți-o doresc!”

 



De ce tac partidele și, mai
ales,  de  ce  nu-și  apără
propriul electorat?!
16 mai 2016 9:00
Aruncarea în haos a secțiilor de votare, este un motiv serios
de a formula un punct de vedere din partea unui partid de
opoziție  sau  admirator  al  conducerii  urbei.  Faptul  că
cetățenii trebuie să parcurgă distanțe mari, să aștepte la
cozi imense pentru a-și exercita dreptul de vot și să nu fie
primiți la secțiile în apropierea cărora locuiesc sunt motive
suficiente de revoltă pentru orice formațiune politică, dar în
special pentru Opoziție. Fiecare candidat are susținătorii săi
de la care așteaptă, evident, voturi, astfel că este firesc să
se implice astfel ca propriului electorat să nu i se pună
piedici.

Cum modificările survenite recent nu au fost făcute publice pe
scară largă, majoritatea cetățenilor nu au habar că nu mai pot
vota în secțiile aflate la doi pași de locuințele lor. Tocmai
de aceea, vor ajunge în situația de a aștepta liniștiți la
cozi, mai ales că multe secții au dispărut, iar când vor crede
că  vor  intra  în  posesia  buletinului  de  vot,  vor  afla  că
trebuie să meargă în altă parte. Și aici pot apărea două alte
situații la fel de ciudate, fie se vor sictiri și vor pleca
acasă, (convenabil, nu?), fie vor sta la alte cozi și mai
mari, numai că s-ar putea să nu mai apuce să voteze, din cauza
expirării timpului alocat exercitării acestui drept.

În plus, în unele locuri, cum este Fundația pentru Tineret,
amenajarea a trei secții va crea și mai mult zăpăceală, acest
spațiu nefiind vast.

Pe  de  altă  parte,  aflați  la  o  distanță  considerabilă  de
centrul  orașului,  locatarii  barăcilor,  ai  blocurilor  din
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apropiere, dar și cei de la IAS nu se vor mai grăbi să se
deplaseze la Fundația pentru Tineret ori la Neptun. În cazul
celor de la IAS, este greu de crezut că vor da bani pentru
microbuz pentru a vota la Neptun, oamenii având și așa o
situația materială precară.

Cu toate acestea, bravii noștri politicieni tac mâlc. Singurii
care au reacționat sunt cei de la ALDE, dar nici punctul lor
de vedere nu a fost vehement, ci mai mult informativ.

Ce să înțelegem din această mișcare, ce să înțelegem din toate
celelalte schimbări care au transformat un partid puternic și
contestatar, într-o formațiune mută?! La ce să ne gândim când
în locul unor candidați cu mari șanse au apărut alții cu sorți
de izbândă reduse spre zero? Cum i-am putea cataloga pe cei
care s-au erijat în avocați ai actualei conduceri a orașului,
pentru ca ulterior să-i vedem la inamici, pe locuri fruntașe,
unde, prin tăcere, demonstrează că au schimbat numai locul,
dar preferințele politice, nici pe departe?!

Ce părere putem avea despre ceilalți candidați, care au cel
mult șansa de a se vedea consilieri, și care acceptă tacit
orice  decizie  luată  la  nivel  local,  indiferent  cât  de
uluitoare  este?

Și atunci, ce ar trebui să facă cetățenii cu drept de vot? Să
boicoteze alegerile, să stea acasă în ziua votului, să cedeze
în  fața  jocurilor  politice  bine  ticluite,  sau  să  dea  un
bobârnac celor care încearcă să le insulte inteligența, celor
care încearcă să-i dirijeze ca pe niște copii, mergând cu
orice efort pe 5 iunie pentru a da undă verde sau sancționa pe
cei care vor puterea? Această ultimă variantă este valabilă
doar pentru cetățenii care doresc să hotărască singuri soarta
acestui oraș în declin…



”Viața  fără  droguri  =
LIBERTATE”
16 mai 2016 9:00
Școala Gimnazială ”George Coșbuc” 23 August, în parteneriat cu
Asociaţia „ProActiv pentru Comunitate” Mangalia (președinte,
ing.  Nicoleta  Griguță),  Primăria  Municipiului  Mangalia,
Primăria Comunei 23 August, Trodheim Kommune şi Phoenix Haga
Foundation implementează, în perioada 8–13 mai 2016 proiectul:
„Consolidarea  rolului  societății  civile  în  formularea
politicilor publice privind consumul de droguri în municipiul
Mangalia”, finantat de Mecanismul Financiar Norvegian, prin
Fondul pentru Relatii Bilaterale la Nivel National, gestionat
de Ministerul Fondurilor Europene.

Obiectivul general al proiectului este capacitarea societatii
civile din Romania, cu ajutorul expertizei norvegiene, pentru
participarea  activa  la  procesul  de  politici  publice  si
planificare strategica in domeniul antidrog.

În cadrul acestui proiect, Școala Gimnazială ”George Coșbuc”
23  August  a  găzduit  marți,  10  mai  2016,  la  ora  10.00  o
dezbatere pe tema ”Viața fără droguri = LIBERTATE” la care au
fost invitați reprezentanți ai administrației publice locale,
elevi, părinți, membrii ai comunității.

Partenerii  norvegieni,  Even  Ytterhus,  Rune  Hafstad,  Terje
Turoy, Stig Antonsen, lucrează de peste 20 de ani în domeniul
prevenirii consumului de droguri și al asistenței speciale în
cazul consumatorilor. Elevii din clasele gimnaziale au fost
pus întrebări privind identificarea și intervenția în cazul
persoanelor consumatoare, tipurile de dependență, tratamentele
specifice  și  au  solicitat  detalii  privind  instituțiile
speciale ale statului norvegian, care dezvoltă strategii pe
tema dată. Ei au aflat că nu există droguri ușoare, că toate
drogurile creează dependență și au urmări foarte grave care
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duc chiar la decesul persoanelor.

Concluzia  dezbaterii  a  fost  că  uniți,  tinerii  sunt  mai
puternici, iar școala, familia și comunitatea locală trebuie
sa acționeze unitar pentru combaterea acestui fenomen social
periculos ca și a celorlalte dependețe (tutun, alcool).

Ziua Astronomiei, sărbătorită
la Mangalia
16 mai 2016 9:00
Clubul de astronomie Astronauticus din Mangalia, condus de
domnul comandor(r) Vasile Chirilă, vă invită sâmbătă, orele
20:00,  în  Portul  turistic,  la  Clubul  Nautic  Callatis,  la
evenimentul  prilejuit  de  sărbătorirea  în  România  a  Zilei
Astronomiei.  Activitatea  va  consta  în  prezentarea  bolții
cerești, urmată de observații efectuate prin telescop, a lunii
și a planetelor. Intrarea va fi libera!

Ciudăţeniile  campaniei
electorale  2016!  Unele  zone
au  rămas  fără  secţii,  iar
cetăţenii nu vor mai vota în
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cartierele lor!
16 mai 2016 9:00
Primăria  Mangalia,  responsabilă  cu  organizarea  alegerilor
locale programate pentru data de 5 iunie 2016, a pregătit
câteva  surprize  partidelor  politice,  candidaţilor,  dar  şi
cetăţenilor cu drept de vot. Astfel, secţiile din vecinătatea
barăcilor şi IAS Fruviileg au dispărut!  Locatarii barăcilor
vor vota la una dintre cele 3 secţii amenajate în incinta
Fundaţiei pentru Tineret, unde, odinioară, existau doar 2, iar
cei de la IAS vor vota la una dintre cele două secţii ce vor
fi deschise la Neptun, la fel şi cei care stau în curtea
Hergheliei Mangalia. Şi cetăţenii din Olimp au rămas fără
secţie, aceştia fiind nevoiţi să voteze la Neptun. Secţia Eco
Gold nu va mai primi cetăţenii din propria zonă, şi nici pe
cei din cartierele Dobrogea I şi Dobrogea II. Aceştia din urmă
se vor deplasa la Şcoala nr. 1. În schimb, secţia de la Eco
Gold îi va găzdui pe cetăţenii care au domiciliul pe străzile
TS Săveanu, Aurora, Sirenei, care au votat, de fiecare dată,
la Şcoala nr. 2, iar acestea sunt doar câteva exemple.

 

Vom reveni.

 

Alege să fii voluntar!
16 mai 2016 9:00
Începând de mâine, 10 mai a.c., Inspectoratul General pentru
Situaţii de Urgenţă lansează semenilor o provocare, aceea de a
deveni voluntar în cadrul inspectoratelor pentru situaţii de
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urgenţă din România.

Demersul  instituţiei  noastre  are  la  bază  beneficiile
activităţilor  de  voluntariat,  ca  expresie  a  implicării,
solidarităţii  şi  responsabilităţii  civice  şi  valorii
profesionale a acestora, materializată în sprijinul acordat
comunităților pe timpul situațiilor de urgență, dar și pentru
prevenirea lor.

După  parcurgerea  unor  programe  de  pregătire,  activităţile
derulate  alături  de  efectivele  inspectoratului  general  vor
consta în participarea la misiunile de intervenție, utilizarea
noţiunilor de bază în acordarea primului ajutor calificat,
implicarea  în  acţiunile  de  ajutor  umanitar  şi  în  cele  de
popularizare a mesajului preventiv.

Proiectul  nostru,  intitulat  „Salvator  din  pasiune”,  se  va
derula în perioada 10 mai – 29 iulie a.c., interval de timp
structurat în trei etape ce presupun recrutarea şi înscrierea
candidaţilor, analizarea dosarelor și  încheierea contractelor
de voluntariat.

 

Condiţiile pe care trebuie să le îndeplinească cei care doresc
să se alăture pompierilor salvatori  sunt următoarele:

vârsta cuprinsă între 16 şi 65 de ani;
apt din punct de vedere medical;
să nu fi fost condamnat pentru săvârşirea infracţiuni
lor cu intenţie;
să  nu  fi  pierdut  anterior  calitatea  de  voluntar  în
cadrul inspectoratelor pentru situaţii de urgenţă.

Dosarul candidatului trebuie să conţină: cererea de înscriere,
certificatul de cazier judiciar (pentru persoanele care au
vârsta  de  peste  18  ani),  copie  după  actul  de  identitate,
avizul  psihologic,  actul  doveditor  al  ultimelor  studii
absolvite sau în curs de desfăşurare, adeverinţa medicală  şi



acordul părinţilor/tutorelui legal, pentru persoanele care au
vârsta sub 18 ani.

Detalii suplimentare legate de activitatea de voluntariat pot
fi obţinute accesând site-ul Inspectoratului General pentru
Situaţii de Urgenţă – www.igsu.ro – , cel al Inspectoratului
pentru Situaţii de Urgenţă „Dobrogea” al județului Constanţa –
www.isudobrogea.ro, vă puteţi adresa biroului Resurse Umane la
numărul de telefon 0241.617.381, int. 27007-27140 sau direct
la sediul inspectoratului situat pe strada Mircea cel Bătrân,
nr.110,  Constanţa,  structură  la  nivelul  căreia  veți  putea
confirma valențele profesiei de salvator.

”TU  VOTEZI,  M.A.I.  TE
INFORMEAZĂ !”
16 mai 2016 9:00

În  contextul  organizării
alegerilor locale din acest an,
M.A.I. desfășoară o campanie de
informare  a  cetățenilor  cu
privire  la  principalele
prevederi legale referitoare la
exercitarea dreptului de vot.

 

Prin  intermediul  acestei  campanii,  alegătorii  primesc
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recomandări utile în raport cu procesul electoral: să dețină
documente  de  identitate  valabile,  să  nu  accepte  mită
electorală  și  să  respecte  confidențialitatea  votului.

 

În cadrul campaniei au fost realizate mai multe tipuri de
materiale și au fost alese modalități de promovare multiple
pentru a atinge categorii de public-țintă cât mai diverse.

 

Astfel, au fost tipărite 22.000 de afișe, format A2, care au
fost distribuite în întreaga țară pentru a fi amplasate în
locuri aglomerate, în sediile unor instituții publice cu aflux
mare de cetățeni, precum și la intrarea în secțiile de votare,
în județul Constanța fiind distribuite 700 astfel de afișe.

 

De asemenea, au fost realizate trei spoturi video și trei
audio  care  în  baza  deciziei  Consiliului  Național  al
Audiovizualului privind regulile de desfășurare în audiovizual
a campaniei electorale pentru alegerile locale din anul 2016
vor  putea  fi  inserate  de  către  radiodifuzori  la  finalul
calupurilor de spoturi publicitare electorale.

 

Spoturile M.A.I. vor fi difuzate și prin intermediul plasmelor
care sunt amplasate în locuri publice din marile orașe și în
mijloacele de transport în comun.

 

Totodată, pe pagina oficială de Internet a M.A.I., a fost
creată  o  secțiune  dedicată  alegerilor  care  conține
principalele  prevederi  legale  referitoare  la  alegeri,
contravențiile ce pot fi constatate de angajații M.A.I. și
infracțiunile prevăzute de Codul Penal, precum și link-uri



către deciziile Biroului Electoral Central și ale Autorității
Electorale Permanente.

 

Vizitatorii site-ului M.A.I. pot descărca, de asemenea, afișul
și spoturile realizate în cadrul campaniei de informare.

 

Având în vedere rolul esențial pe care mediul online îl are în
informarea  alegătorilor,  campania  M.A.I.  include  și  o
componentă de informare specială și pe contul de Facebook al
Ministerului.

 

Fostul  comandant  al
Detaşamentului de Jandarmi de
la  Neptun,  lt.-col.  Adrian
Chelu, numit prim-adjunct al
inspectorului-şef
16 mai 2016 9:00
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Activitatea  s-a  desfăşurat
astăzi, 09 mai a.c., începând cu
ora  08.00  la  sediul
Inspectoratului  de  Jandarmi
Judeţean  Constanţa.

În deschiderea ceremoniei, s-a dat citire ordinului de numire
în funcţie şi au prezentate aspecte din viaţa profesională,
evoluţia în carieră, cursuri şi stagii de pregătire absolvite
de noul prim-adjunct al inspectorului şef.

Prin ordin al Inspectorului General al Jandarmeriei Române, ca
urmare a promovării concursului organizat de către Jandarmeria
Română, începând cu data de 01 mai a.c., domnul locotenent
colonel  Adrian  Chelu,  şef  serviciu-Serviciul  Ordine  şi
Siguranţă Publică, s-a numit în funcţia de prim-adjunct al
inspectorului  şef   la  Inspectoratul  de  Jandarmi  Judeţean
Constanţa.

Domnul locotenent colonel Adrian Chelu, este născut la data de
26  septembrie   1971  în  localitatea  Turnu  Măgurele,  este
căsătorit şi are doi copii.  Din anul 1994 şi până în prezent
a îndeplinit succesiv mai multe funcţii în cadrul Jandarmeriei
Române: comandant de pluton, comandant de companie, comadant
de detaşament,  ofiţer specialist, şef serviciu Ordine şi
Siguranţă  Publică.  Este  absolvent  al  Academiei  de  Poliţie
A.I.Cuza- Facultatea de Drept. În timpul carierei militare a
urmat şi absolvit diferite cursuri de perfecţionare şi de
pregătire.

De  asemenea,   colonel  Silviu  Claudiu  Negrilă,  adjunct  al
comandantului la Unitatea Specială nr. 76 Jandarmi Protecţie
Instituţională Bucureşti, ca urmare a rezultatului obţinut la
concursul organizat,  s-a mutat în interesul serviciului la
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Inspectoratul de Jandarmi Judeţean Constanţa şi s-a numit în
funcţia de adjunct al inspectorului şef.

 

 

 


